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Biel Barceló i Joan Font són els candidats del PSM al Parlament
de les Illes Balears i el Consell de Mallorca
 

  

Biel Barceló i Joan Font han estat proclamats com a candidats a les properes eleccions del Parlament de les Illes Balears i el
Consell de Mallorca, respectivament, pel Consell de Direcció Política reunit dijous vespre a Campos. Un acte que culmina el
procés de primàries iniciat ara fa més de dos mesos.

En el seu discurs de proclamació, Biel  Barceló ha posat èmfasi en la bona situació en què es troba el PSM ja que a pocs
mesos de les eleccions “ja tenim molta feina feta: la coalició està definida amb Iniciativa d’Esquerres i Els Verds de
Mallorca, els qui mantenen amb sinceritat la filosofia i el projecte polític hereu del BLOC”.

En el mateix sentit, i tot i reconèixer els grans reptes que el PSM encara ha d’afrontar com són els pressupostos i les mesures
que contribueixin a superar aquesta crisi econòmica, Barceló ha volgut posar en valor la unitat i la gran cohesió de la qual
gaudeix el partit a dia d’avui com a conseqüència del procés iniciat a l’Assemblea de Porreres. “El PSM té les idees clares i
avança. A més, tenim les portes obertes a tots aquells que creguin en un projecte nacionalista, progressista i ecologista”.

Per la seva part, Joan Font ha promès “dedicació en cos i ànima a la feina, perquè és la obligació de tots”. De la mateixa
manera ha instat a tots els militants, simpatitzants, i agrupacions a fer feina junts, “el PSM ens necessita a tots”. A més, ha
reconegut que el full de ruta marcat per aquesta legislatura pel partit ha culminat en l’actual acord de coalició electoral. “És
la millor coalició”.  
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PSM-Iniciativa-Verds durà al Parlament la prohibició de les
curses de braus
 

  

La coalició PSM-Iniciativa-Verds ha avançat avui que introduirà en el Parlament el debat sobre la prohibició de les curses de
braus, en el procés de tramitació de la proposició de llei d'UM per modificar la llei 1/1992 de protecció dels animals. La
formació regionalista pretén modificar l'article 4 d'aquesta norma, amb l'objectiu d'introduir una excepció que permetria
legalitzar l'amollada d'ànneres de Can Picafort.

Miquel Àngel Llauger, representant dels Verds i d'Iniciativa d'Esquerres, i Antoni Noguera, secretari de comunicació del
PSM-Entesa Nacionalista, han explicat en roda de premsa que, si s'aprova la presa en consideració de la proposició de llei
d'UM (cosa que previsiblement succeirà, amb el vot favorable del PP), la coalició d'esquerra nacionalista i ecologista
proposarà al grup parlamentari del BLOC-PSM-Verds que presenti una esmena en sentit contrari a la iniciativa dels
regionalistes. L'esmena suprimiria l'excepció que vol introduir UM, i a més eliminaria la resta d'excepcions incloses a la llei,
com ara les curses de braus i el tir de colom o de guàtlera.

Miquel Àngel Llauger ha criticat la proposta d'UM, perquè demostra que el partit regionalista "no té cap sensibilitat envers el
patiment dels animals", i l'ha qualificada de "populista". El diputat ha afirmat que la voluntat de la coalició és aconseguir
"una llei més proteccionista, en concordança amb la sensibilitat de les societats modernes i avançades". Al seu torn, Antoni
Noguera ha criticat el fet que UM i el PP "bloquegin els pressuposts sense aportar alternatives", i que "les úniques iniciatives
parlamentàries que proposen són, com demostra aquesta proposta, retrògrades, escorades cap a la prehistòria i d'un perfil
polític molt baix".

Llauger i Noguera han comparegut acompanyats per Carmen Rojas, portaveu de la Plataforma Animalista de les Illes Balears,
i per altres membres dels col·lectius animalistes, qui han assegurat que han aconseguit prop de 20.000 signatures per demanar
la modificació de la llei de protecció d'animals.
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L’Administració Pública ha d’exigir el retorn dels doblers
pagats pel cànon digital
 

  

PSM-Iniciativa-Verds ha donat compte avui de totes les propostes que els seus regidors han presentat a nivell municipal i la
iniciativa parlamentària que duran endavant per instar a les administracions a reclamar el retorn dels doblers que s’han pagat
en concepte del cànon digital des de la seva aplicació. Antoni Alorda i Miquel Àngel Llauguer han comparegut en roda de
premsa per instar a tots els nivell de l’Administració Pública a emprendre les accions necessàries per sol·licitar el retorn dels
doblers que s’han dipositat a l’SGAE en el pagament del cànon digital.

Des de fa mesos, els regidors dels tres partits han presentat mocions als ajuntaments de Mallorca per exigir l’exempció del
pagament que s’estableix per l’adquisició d’aparells o suports que puguin ser usats en la còpia i emmagatzematge de
documents, segons la Llei de Propietat Intel·lectual. Així, “els regidors d’Artà, Pollença, Santa Margalida, Manacor,
Capdepera i Inca han estat capdavanters en impulsar iniciatives municipals per lluitar contra aquest abús indiscriminat”, en
paraules de Miquel Àngel Llauguer.

En el cas d’Inca, demà divendres es debatrà la moció presentada pels regidors del PSM, i que previsiblement s’aprovarà, per
instar a l’ajuntament a interposar una demanda per recuperar els diners que aquesta institució ha hagut de pagar els darrers
anys en concepte de cànon digital. “Fins que no s’aconsegueixi la derogació definitiva d’aquest cànon, lluitarem perquè les
administracions locals en quedin exempts i rebin compensació per uns cobraments que ara s’han demostrat abusius”. A més,
a criticat la presumpció de culpabilitat que estableix el cànon ja que és dubtós que l’administració faci un ús de les
fotocopiadores, impressores, equips de reproducció i enregistrament, CD, DVD, etcètera, que vagi en contra dels drets dels
autors.

 

En aquest sentit, Antoni Alorda ha apostat per “establir una fórmula que serveixi per calcular la quantia de doblers que
corresponen a cada administració, i fer-ho, per exemple, a través de la Federació de Municipis”.

PSM-Iniciativa-Verds ha presentat al parlament una esmena a la Proposició No de Llei que la setmana vinent es durà a debat
dins la Comissió d’Assumptes Institucionals per reclamar els pagaments de drets de propietat intel·lectual per part dels
ajuntaments. I més, han anunciat que la mateixa iniciativa es durà a ple en la propera sessió del Consell de Mallorca.
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L’Ajuntament d’Inca aprova per unanimitat interposar una
demanda per recuperar els doblers del cànon digital
 

  

El PSM-Entesa Nacionalista ha aconseguit que l'Ajuntament d'Inca interposi una demanda per recuperar tots els diners que
aquesta institució ha hagut de pagat aquests anys en concepte de cànon digital. Durant el ple municipal que s’ha celebrat
avui, els regidors nacionalistes han rebut el suport unànime de tots els grups municipals per aprovar la moció presentada per
Andreu Caballero.

Des del PSM ja s’havia manifestat que, en el cas de les administracions públiques, la presumpció d’utilitzar els suports i
aparells per copiar obres amb drets de propietat intel·lectual resulta especialment costosa i inadequada. És per això que, el
passat mes de febrer, a instàncies del grup municipal nacionalista, l'Ajuntament d'Inca va aprovar per unanimitat una moció
en la qual s'instava el Govern espanyol a modificar el Text Refós de la Llei de Propietat Intel·lectual, per tal que les
administracions públiques quedin excloses del pagament de la compensació equitativa.

El regidor del PSM explica que "ara, el Tribunal de Justícia Europeu ha declarat il·legal el mecanisme pel qual el govern
espanyol aplica el cànon als aparells i materials de reproducció digital. En aquest sentit, el tribunal ha dictaminat que
l'aplicació del cànon per còpia privada als suports de reproducció adquirits per empreses i professionals per a finalitats que no
siguin la còpia privada no s'ajusta a la legislació europea. La sentència conclou que el cànon es pot aplicar a persones
físiques, però no és aplicable a empreses i administracions. És per això que instam a l'Ajuntament d'Inca a que prengui les
accions oportunes per recuperar tots els diners que ha pagat per aquest concepte". 

Andreu Caballero posa de manifest que "no sabem quans diners ha pagat l'Ajuntament d'Inca pel cànon digital. Una de les
primeres coses que hauria de fer l'equip de govern és calcular aquesta xifra, però, com a referència, sabem que l'ajuntament
de Teulada (Marina Alta), que té una població d'uns 15.000 habitants, és a dir, la meitat que té Inca, ha fet aquest càlcul i
reclama la devolució un milió d'euros".

•
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Sampol interpel·larà el ministre Blanco sobre els compromisos en
el transport aeri i marítim   
 

  

El senador del PSM intervindrà el proper dimarts en el ple de la Cambra Alta per interpel·lar el ministre espanyol José Blanco
sobre els compromisos que el govern espanyol ha anunciat les darreres setmanes.

Sampol posarà l’èmfasi en el compromís que va manifestar el ministre en la darrera intervenció al Senat on va anunciar que
iniciaria una ronda de negociacions amb les companyies aèries per tal d’aconseguir una rebaixa en les tarifes. Així com li
preguntarà si l’executiu espanyol té previst rebaixar el cost del transport aeri entre les illes, però especialment entre Menorca
i Eivissa.

De la mateixa manera, el senador nacionalista preguntarà a Blanco en quin punt es troba el projecte de nou sistema de gestió
aeroportuari que ja va prometre tenir enllestit abans d’acabar l’any 2.009. Un sistema que ha de permetre la descentralització
de la gestió dels aeroports de les illes, així com la creació i modificació de rutes que facilitin la descentralització de la
temporada turística.

D’altra banda, Sampol té previst instar al ministre per tenir en compte la necessitat d’impulsar mesures que compensin el
sobrecost que pateix el transport de mercaderies, ja que suposa un 30% del cost del producte transportat. També pel que fa a
les mercaderies, el senador interpel·larà Blanco per saber si el govern espanyol es plantejarà disminuir el preu del transport de
les mercaderies perilloses, perquè degut al cost s’ha reduït les freqüències provant en conseqüència problemes d’abastiment,
com és el cas d’oxigen per als hospitals.
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Llum verda al traçat del tram-tren al seu pas per Manacor
 

La Comissió Balear de Medi Ambient ha informat favorablement, per unanimitat,  del projecte bàsic de connexió del
tram-tren al seu pas pel nucli urbà de Manacor.

?El Projecte Bàsic de connexió del tram-trem amb l’actual estació de Manacor es troba dins d’una sèrie d’actuacions per
tornar a posar en servei la infraestructura ferroviària de l’antiga línia entre les estacions de Manacor i Artà. Ha estat impulsat
per la  Conselleria de Medi Ambient i Mobilitat, dirigida per Biel Vicens (PSM-EN).

El tram-tren, dins el nucli urbà de Manacor, canvia a un sistema d’explotació tramviari; és a dir que des de l’entrada a la
zona urbana de Manacor, el material mòbil passa a forma tramvia .  

El concepte de tramvia implica que l’explotació es realitza amb circulació de “marxa a la vista”, amb velocitat de 30 km/h.
Aquesta limitació de velocitat està relacionada amb la integració dins l’àmbit urbà i la interacció amb el trànsit rodat i els
vianants. S’ha de tenir present que una vegada recorregut el tram urbà i arribar a l’estació, l’explotació transcorrerà de nou
sota règim ferroviari.

Els seus elements més significatius són els següents:

Superestructura de via en placa.
Instal·lacions de seguretat i comunicacions amb sistema “marxa a la vista”
Electrificació de la línia a 1.500 V en corrent continu, amb subministrament des de les  subestacions definides a la fase
II
Una parada en el passeig del Ferrocarril
Reforma de les andanes de l’estació actual de Manacor
52 reposicions de serveis afectats municipals afectats.

SFM ha creat un grup de treball composat per tècnics propis i de l’Ajuntament de Manacor per tal de poder dur a terme un
seguiment del projecte constructiu de tram-tren al seu pas pel nucli urbà de Manacor, així com la remodelació i millora del
Passeig Ferrocarril.
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La finca del Galatzó de Calvià s'ha de posar al servei dels pagesos
 

  

L'agrupació del PSM-Entesa Nacionalista de Calvià s'ha reunit amb pagesos del municipi per abordar les problemàtiques que
pateix el sector de la pagesia i per procurar proposar solucions. El PSM-EN de Calvià es mostra molt preocupat per l’absolut
desinterès i menyspreu del consistori pel sector agrari i la pagesia en general des de l'arribada de Carlos Delgado. Per això, el
candidat nacionalista al municipi, Rafel Sedano, s'ha compromès a dur en el seu programa electoral les principals necessitats i
plantejar alternatives a la situació d’abandonament que sofreix el sector agrari a Calvià.

Entre aquestes propostes, Sedano considera prioritari millorar les ajudes a la pagesia, a través de l’augment de subvencions o
de la reducció de la contribució fiscal, i que aquest suport econòmic repercuteixi directament al pagés que cuida i explota els
terrenys enlloc de que arribin als propietaris de les possessions on estiguin treballant. Però també, amb l'objectiu de potenciar
el paisatge rural en reclam turístic. "A Calvià s'han de cercar i explotar totes les possibilitats per tal de desestacionalitzar el
turisme i no centrar-lo sol en els nuclis que toquen directament el mar i el treball de la terra és la millor forma de crear
aquests paisatges".

S'estima, també, la necessitat d'impulsar l'oferta comercial dels productes que elaboren els pagesos com a forma per
garantir, juntament amb l'actualització de les subvencions, la conservació i l'explotació natural del sòl rústic existent al
municipi. D'aquesta manera, si l'Ajuntament invertís més recursos municipals i fes promoció del consum dels aliments que
produeixen els pagesos de Calvià, a fi de contribuir al màxim possible en la rendibilitat productiva, aquesta inversió
municipal seria útil també per al manteniment del patrimoni paisatgístic del municipi.

D'aquesta manera, des del PSM-EN de Calvià, es planteja la necessitat que el consistori impulsi i col·labori en la creació
d'una cooperativa on hi tenguin cabuda totes i tots els pagesos del municipi que ho desitgin per tal d’unir esforços i reduir
costos. A més, es proposa la creació d'una marca de qualitat del municipi per tal de potenciar el producte local, tot garantint
que la fruita, verdura o carn que es pugui adquirir està produït al municipi, sempre i quan es compleixin tots els requisits
necessaris.

Com a mesura impulsora de la pagesia local, Sedano proposa crear l'oficina del pagès en substitució de l'actual oficina del
món rural, les competències de la qual serien ampliades. Proposam, d'aquesta manera, ampliar els serveis municipals

page 9 / 15



NÃºmero 28: Divendres, 29 de Octubre de 2010

actuals, força precaris, perquè els pagesos tenguin un suport local similar al que ofereixen els sindicats agraris: informació;
edició d'un full trimestral; assessorament legal; tramitació administrativa; etc, etc. També se'ls oferirà infraestructura
municipal per la venda dels seus productes tant en aquest espai com en el mercat que hi ha cada dilluns a la vila de Calvià.

Pel que fa a la finca de Galatzó, "proposam l'explotació turística de la finca a partir de la rehabilitació dels elements
etnològics que conté, molts dels quals ara estan en mal estat de conservació, i l'organització d’un servei de caràcter
pedagògic i formatiu relacionat amb la pagesia i l'etnologia com a valor cultural específic digne de ser ofert als visitants i als
escolars". La finca s'hauria de convertir en un exemple d'allò que volem que sigui el sòl rústic. A la finca de Galatzó també hi
hauria d’haver producció agrícola (hortalissa, taronges, bessó, oliver, producció d'oli...) amb l'objectiu d'oferir un tast dels
productes locals als visitants, de tal manera que se'n pugui fer promoció dels productes locals. L'explotació de la finca també
hauria de tenir un punt informatiu al mercat municipal de cada dilluns.

 

 

page 10 / 15



NÃºmero 28: Divendres, 29 de Octubre de 2010

EL PSM acudeix als Premis Octubre i l’Aplec del Puig del Bloc
Nacionalista Valencià
 

  

Representants del PSM-Entesa Nacionalista participaran aquest cap de setmana en diferents actes que se celebraran a
València. Per una part, el Secretari de Relacions Polítiques del PSM, Magí Moranta, acudirà dissabte junt amb càrrecs
institucionals del partit com en Maties Garcies, Director insular de Cultura, i Rosa Barceló, Directora insular de Política
Lingüística, a l’acte d’entrega dels premis literaris Octubre.

Diumenge, per altra banda, en Magí Moranta acudirà a l’Aplec del Puig, una diada festiva i reivindicativa que organitza el
Bloc Nacionalista Valencià a l’Horta. Un aplec que es concentra en un espai emblemàtic ja que es considera la porta de
València, epicentre de la Batalla del Puig entre les forces cristianes i musulmanes, just abans de l’entrada a la ciutat del rei en
Jaume I, el 1238.
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El Grup Blanquerna celebra el 24 seminari de tardor a Magaluf
els propers dies 5, 6 i 7 de novembre
 

  

El Grup Blanquerna ha organitzat per als propers dies 5, 6 i 7 de novembre el 24 seminari de tardor sota el títol “Una mirada
a la Mallorca del 2010: societat, economia, ètica i política”. El seminari comptarà amb la participació de ponents de Mallorca
i dels altres territoris de parla catalana, procedents de diferents àrees i disciplines acadèmiques i professionals. Gemma
Calvet, reconeguda advocada catalana experta en ètica i membre del Comitè de Defensa de a Policia de Catalunya; Mireia
Mollà, diputada per Compromís pel País Valencià (Bloc Nacionalista Valencià+Iniciativa del Poble Valencià+Verds) a les
Corts Valencianes; els periodistes especialitzats en les xarxes de corrupció al País Valencià i a Catalunya, Xavier Aliaga i
David Fernandez.

D’altra banda, també està prevista la presència d’Arcadi Oliveres, president de Justícia i Pau i professor d'Economia de la
Universitat Autònoma de Barcelona; la directora de RTVMallorca Marisa Goñi; els polítics balears Joan Carles Verd (UM),
Biel Barceló (PSM), Biel Huguet (Entesa) i Joan Lladó (ERC), intel·lectuals com Guillem Frontera o Antoni Tarabini, o
professors universitaris de la UIB, com l'historiador Antoni Marimon, el jurista Antoni Bennàssar, o el sociòleg Lluís
Ballester,són només alguns dels noms de la quinzena d'especialistes que enguany participaran de les jornades durant els seus
tres dies de durada.

Les vetllades musicals comptaran amb les actuacions del grup d'agitació poètica mallorquí Can Seixanta (format pels poetes i
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rapsodes Joan Miquel Chacón, Rafel Gallego, Joan Alfons Marí, Marcel Pich i Tomeu Martí) i dels components del grup de
pop d'arrel poètica barceloní "Els Nens Eutròfics" -emmarcats dins la darrera onada de música pop i d'autor feta en llengua
catalana que representen formacions com Manel o Els Amics de les Arts- Josep Pedrals i Albert Sagrera.

El Grup Blanquerna és un espai de debat i reflexió, plural i transversal que, des de posicions crítiques i transformadores,
treballa al servei de les Illes Balears i els Països Catalans. El seu objectiu és, mitjançant l'estudi i l'anàlisi, oferir a la
ciutadania i especialment al jovent, eines interdisciplinars per entendre i afrontar els reptes que el segle XXI portarà a
Mallorca, a les lles Balears i als Països Catalans ; a la Mediterrània, a Europa i al món; així com advocar per la globalització
de les llibertats civils i nacionals, la justícia social, la igualtat, la solidaritat i la defensa dels drets humans i ecològics. El Grup
Blanquerna és una entitat germana de l'Obra Cultural Balear.

A continuació podreu accedir al programa complet del seminari.
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Entrevista a Rafel Sedano al Diario de Mallorca
 

  

A continuació trobareu l'enllaç al diari on podreu llegir l'entrevista completa que es va publicar el passat dia 26 d'octubre.
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